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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem képes a vízügyi ágazatot érintő kérdésekre 
sem válaszolni, Miniszter Úr?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Mivel a korábban feltett írásbeli kérdésekre Ön a törvényben leírt kötelességét megszegve nem 
válaszolt, felhívom a figyelmét az alábbiakra:

Az Alaptörvény 7. cikk (1) és (2) bekezdése értelmében, ha országgyűlési képviselőként 
interpellációt vagy kérdést intézek a kormány tagjaihoz a feladatkörükbe tartozó ügyben, az 
érintettnek erre választ kell adni. Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42. § (9) 
bekezdésében foglaltak szerint az írásban feltett kérdésre tizenegy munkanapon belül köteles választ
adni az igénylő részére a kérdezett fél.

Ön ezt a kötelességét (már sokadik alkalommal) nem teljesítette. Az Ön által válaszadásra 
(rendszeresen) kijelölt államtitkár által megküldött politikai nyilatkozatok, melyeknek tartalmában 
semmi köze a megfogalmazott konkrét kérdésekhez, e kritériumnak nem felelnek meg. Az általam írt 
kérdések közül a legtöbbre nem volt hajlandó válaszolni, ezzel pedig akadályozza képviselői 
munkám elvégzését és semmibe veszi a fentebb idézett törvények által előírt kötelezettségeket. A 
kérdéseket megismétlem, és felszólítom, hogy teljesítse a válaszadási kötelezettségét. 

FIGYELEM!

Tisztelt Miniszter Úr! A következő kérdések a vízügyi ágazatra vonatkoznak. Nem a Gyurcsány-
kormány rengeteg elemében súlyosan bírálható munkájára. Nem a kormány különféle mumusaira. 
Ezért elvárom, hogy ezekre a kérdésekre válaszoljon!

(1) Önök a kérdéseimre adott politikai „reakciókban” egy „ágazati stratégiáról” beszélnek. 



(a) Ennek a kidolgozása indult el? 

(b) Ki a felelőse az ágazat helyzetét rendező stratégia kidolgozásának? 

(c) Mikor készül el a stratégia? 

(d) Milyen módon vonják be a kialakításába a szakmai képviselőit? 

(2) Milyennek ítéli meg a hazai vízszolgáltató cégek gazdasági helyzetét? Számít-e arra, hogy a 
nagy szolgáltatók közül több is csődöt jelenthet? 

(3) Milyen formában egyeztet Ön a szakmai képviselőivel, pl. a Magyar Víziközmű Szövetség 
vezetőivel? Mi a véleménye a rendszeresen megjelenő, az ágazat helyzetét felmérő jelentésekkel? 
Egyetért a megfogalmazott problémákkal? Mi a véleménye az ágazat helyzetéről? 

(4) A szakma képviselői szerint az elmúlt néhány év alatt egyes területeken 50-60 százalékkal nőtt a
meghibásodások mértéke, az elöregedő hálózat miatt pedig számos településen 12-15, de egyes 
kirívó esetekben akár 30-35% is lehet a hálózati vízveszteség. 

Az önök kormányzati idejében tehát folyamatosan romlik az ágazat helyzete. Pontosan 
milyen statisztikákkal rendelkezik a csőhálózat állapotára vonatkozóan?

Ön milyen tendenciákat érzékel? Elismeri, hogy drasztikus mértékben növekszik a 
meghibásodások száma, és egyre alacsonyabb a megfelelő minősítésű vízrendszerek aránya?

Ki vállalja ezért a felelősséget? Tíz év alatt miért nem javították, miért rontották a helyzetet?

(5) Az ágazat felújításának költségeiről szóló legenyhébb - szakmai szervezetek által készített - 
becslések 1000 milliárdról, míg a legpesszimistábbak 3000 milliárdról szólnak. Ezzel szemben a 
kormány által évről-évre a költségvetésben elkülönített, erre a célra szánt rekonstrukciós alap 
mindössze 1.5 milliárd forint. Az önök számításai szerint pontosan mekkora összeg hiányzik 15 
éves távlatban a megfelelő karbantartási és pótlási munkák elvégzése kapcsán? 

(6) Gyakran említik azt parlamenti viták során, hogy „pályázati forrásokból” lehet majd 
megszervezni azokat az összegeket, amelyek az ellátásért felelős számára szükségesek, hogy
a megfelelő karbantartásokat, pótlásokat elvégezzék. Az elmúlt években pontosan milyen 
címen, milyen összegekkel álltak rendelkezésre ilyen „pályázatok”? 

Várom érdemi válaszait!

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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